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     З А П И С Н И К  
 

са 19. сједнице Заједничке комисије за европске интеграције 
       Парламентарне скупштине БиХ, 
                 одржане 13. 01. 2009. године 

  
 
 Сједница је почела у 12 часова. 
 

Предсједавајући Халид Гењац сазвао је 19. сједницу Заједничке комисије за 
европске интеграције Парламентарне скупштине БиХ. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Халид Гењац, Драго 
Љубичић,  Иво Миро Јовић, Шемсудин Мехмедовић, Рудо Видовић, Зоран Копривица, 
Алма Чоло, Азра Хаџиахметовић, Милица Марковић, те Влатка Дангубић, секретар 
Комисије, и  Владана Лучић, стручни сарадник у  Заједничкој комисији. Бранко Докић и 
Селим Бешлагић оправдали су одсуство.  

 Сједници су такође присуствовали представници ОХР-а и представници Мисије 
ОЕБС-а у БиХ - Програм парламентарне подршке. 

Сједници су присуствовали и чланови Асоцијације младих СДА – Тешањ, у 
оквиру посјете ПСБиХ коју је организовао  посланик Шемсудин Мехмедовић. 

Сједници је предсједавао предсједавајући Заједничке комисије Халид Гењац.  
    
 
 
    
    ДНЕВНИ РЕД 
 

 
 

1. Усвајање Записника са 18. сједнице Комисије; 
2. Припрема делегације за 11. интерпарламентарни састанак Комисије са 

Делегацијом Европског парламента за Југоисточну Европу, Брисел, 21. и 22. 
јануар 2009. године;  

3. Усвајање Извјештаја о раду Комисије за 2008. годину; 
4. Текућа питања. 



 
 
 
Ад. - 1. Усвајање Записника  са 18. сједнице Комисије 
 
 Приликом усвајања Записника са 18. сједнице Комисије, Шемсудин Мехмедовић 
је упутио примједбу да у Записнику није наведено његово питање упућено 
представницима Дирекције за европске интеграције у вези са фондовима ИПА-е. 
Образлажући примједбу, он је подсјетио да је на претходној сједници од 
Дирекције за европске интеграције БиХ затражио писмени одговор на питање 
зашто је општинама Тешањ, Добој Југ и Усора ускраћена могућност да аплицирају 
за пројекте  из  компоненте II фондова ИПА-е. Након што је предсједавајући 
констатовао да ће ова исправка бити унесена у Записник, присутни чланови 
једногласно су усвојили Записник  са 18. сједнице Комисије. 
 
 
Ад.  - 2. Припрема делегације за 11. интерпарламентарни састанак Комисије  
               са Делегацијом Европског парламента за Југоисточну Европу,  
               Брисел, 21. и 22. јануар 2009. године 
 
 
Предсједавајући је упознао присутне чланове да је на нивоу колегијума Комисије 
утврђен састав делегације која ће учествовати на 11. интерпарламентарном 
састанку у Бриселу 21. и 22. јануара 2009. године.  
 
Милица Марковић указала је на могућност да  колегијуми оба дома донесу одлуку 
којом се члановима Комисије не одобрава да путују на 11. интерпарламентарни 
састанак, јер је у исто вријеме заказана и сједница Представничког дома на којој ће 
са расправљати о државном буџету за 2009. годину.  
Азра Хаџиахметовић је, коментаришући могућност да се неким члановима не 
одобри путовање на 11. интерпарламенатрни састанак, рекла да је најбоље да се 
сачека како ће се о томе изјаснити Заједнички колегијум оба дома. 
Шемсудин Мехмедовић нагласио је да је приликом билатералних сусрета са 
Делегацијом Европског парламента нарочито важно да наша делегација има 
усаглашене ставове о темама о којима ће се расправљати на 11. 
интерпарламентарном састанку. 
Иво Миро Јовић подсјетио је на важност интерпарламентарних састанака са 
Делегацијом  Европског парламента за односе са земљама југоисточне Европе и 
предложио да се састанак са Делегацијом Европског парламента не условљава јер 
то је један од приоритета у активностима Заједничке комисије. 
Драго Љубичић такође је нагласио да је потребно да наша делегеација има 
усаглашене ставове на састанку са Делегацијом Европског парламента, те да би 
било неозбиљно интервенисати у вези са евентуалном промјеном термина 
одржавања састанка. 
Алма Чоло предложила је  да наша делегација усагласи амандмане који ће бити 
уложени на Заједничку изјаву. Она је, између осталог, рекла да је веома битно да 



ставови делегације током састанка буду усаглашени, с обзиром да чланови 
Комисије имају различита мишљења о одређеним темама о којим ће се 
расправљати на 11.интерпарламентарном састанку. 
 
 
 
Након исцрпне расправе, предсједавајући је још једном подсјетио присутне на 
важност 11. интерпарламентарног састанка, као и на чињеницу да је термин 
одржавања састанка утврђен још у децембру 2008, те да су колегијуми оба дома на 
вријеме обавијештени о датуму и броју учесника наше делегације на 
интерпарламентарном састанку, како би се на вријеме обавиле све потребне 
протоколарне припреме за одржавање састанак (координација програма посјете са 
Европским парламентом, резервација авио-карата и хотелског смјештаја за 
чланове делегације). 
   
Након расправе чланови Комисије договорили су: 
 
За уводна излагања задужени су:  
1. Милица Марковић - Реформа Устава: перспективе за наставак преговора;  
2. Рудо Видовић - Функционисање правосуђа и полиције и борба против  
     корупције и организованог криминала у БиХ;  
3. Иво Миро Јовић - Процесуирање ратних злочина у домаћем правосуђу;  
4. Халид Гењац - Здравствена и социјална заштита, с посебним освртом на  
    заштиту жена, дјеце и старијих лица;  
5. Азра Хаџиахметовић - Економска ситуација;  
6. Драго Љубичић - Визне олакшице, Програми ЕУ и иницијативе „People to  
    people“ (Народ народу): оцјена учешћа БиХ. 

             Договорено је да наша делегација на 11. интерпарламентарном састанку настоји   
             објективно презентовати стање у свим областима, нагласити позитивне  
             аспекте које је Босна и Херцеговина остварила у протеклом периодау, те говорити  
             у име Комисије, а да током расправе свако добије прилику да изнесе лична  
             политичка становишта. 
 

 
 

             Ад. - 3. Усвајање Извјештаја о раду Комисије за 2008. годину 
 
Присутни чланови Заједничке комисије једногласно су усвојили Извјештај о раду 
Комисије  за 2008. годину.  
 
. 
 

             Ад. 4. Текућа питања 
 
Састанак чланова Комисије са министром иностраних послова Луксембурга 
Жаном Аселборном 



У другом дијелу сједнице чланови Комисије сусрели су се са Жаном Аселборном, 
министром иностраних послова Луксембурга, који је боравио у званичној посјети 
Босни и Херцеговини. 
Халид Гењац је у име Комисије  поздравио министра иностраних послова 
Луксембурга и захвалио на конкретној помоћи коју је Луксембург пружио Босни и 
Херцеговини по питању евроатлантских интеграција. Предсједавајући Комисије 
је, између осталог, нагласио да Босна и Херцеговина жели да истраје на путу 
евроатлантских интеграција али да јој је на том путу потребна помоћ и подршка  
ЕУ и њених чланица, те у том контексту затражио помоћ Луксембурга  да би 
Босна и Херцеговина што прије добила статус земље кандидата.   
Министар Аселборн упознао је чланове Комисије о разговорима које је водио са 
високим бх. званичницима током свог боравка у БиХ, те нагласио да је стекао 
утисак да је БиХ чврсто опредијељена за европски пут. Он је рекао да ће то 
мишљење пренијети Бриселу и нагласио да ће Луксембург подржати Босну и 
Херцеговину  на европском путу, али да БиХ може постати чланица ЕУ само као 
држава а не као појединачни ентитети. Он је посебно нагласио потребу за 
либерализацијом визног режима за бх. грађане, као и иницирање споразума 
између БиХ и Белгијско-луксембуршке уније о реципрочном подстицају и 
заштити инвестиција, те о  избјегавању двоструког опорезивања. 
Азра Хаџиахметовић указала је на потребу што брже ратификације  Споразума о 
стабилизацији и придруживању у државама чланицама, као и на потребу 
успостављања билатералних споразума БиХ-Луксембург. 
Иво Миро Јовић рекао је да је Луксембург примјер земље високих демократских 
принципа које би требало да примјењује и Босна и Херцеговина 
Састанак је завршен заједничком оцјеном да Луксембург у потпуности подржава 
оријентацију БиХ у правцу европских интеграција, а да је Босна и Херцеговина  
спремна да истраје на том путу, као и да се нада што скоријем кандидатском 
статусу. 
 
 
 

             Сједница је завршена у 13.30 часова. 
 
 
 
        Предсједавајући 
                 Заједничке комисије  
           Халид Гењац 
 
 
 
 
 

 
 


